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Białe Błota, 31.10.2023r. 

BRG.0002.16.2023 

 

Protokół LXXXIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 
31.10.2023r. oraz 7.11.2023r. w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, 

ul. Czysta 1a. 

 
Sesja trwała 31.10.2023 od godziny 14:00 do godziny 15:27 oraz 07.11.2023 od godziny 
15:00 do godziny 20:15. 
Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Jacek Krzyżanowski i Sławomir Ruge 
Protokolant posiedzenia: Natalia Kuffel 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz i 
dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

  
W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 
Obecni: 
1. Bronisław Balcerowski 
2. Anna Banaszek 
3. Magdalena Burdanowska 
4. Kamilla Grzelak 
5. Jacek Grzywacz 
6. Krzysztof Kocikowski 
7. Jacek Krzyżanowski 
8. Karolina Lachowicz 
9. Aleksandra Lubońska 
10. Piotr Mądrzyński 
11. Krzysztof Michalak 
12. Zbigniew Moroz 
13. Leszek Niewiarowski 
14. Ilona Nowakowska 
15. Sławomir Ossowski 
16. Sławomir Ruge 
17. Henryk Sykut 
18. Magdalena Sznajder 
19. Katarzyna Tomicka 
20. Maria Wolsztyńska 
21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Zastępca Wójta Gminy Białe Błota 
Paweł Zuehlke, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - 
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Kowalska, Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka, Kierownik Referatu Inwestycji 
Anna Bromka, Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak, Kierownik 
Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska, pracownik Referatu Zamówień 
Publicznych i Pozyskiwania Funduszy Wojciech Jarosiński, sołtysi, mieszkańcy. 

Porządek obrad. 

1.      Otwarcie LXXXIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 
stwierdzenie quorum. 

2.      Wybór sekretarza obrad. 
3.      Przyjęcie protokołu z obrad LXXXI sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
4.      Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
5.      Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 
6.      Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 
7.      Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 
8.      Podjęcie uchwał: 

1)   w sprawie ustanowienia Regulaminu Miasteczka Rowerowego przy Szkole 
Podstawowej w Łochowie, 

2)   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu 
niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej (RGPiN. 0006.43.2023), 

3)   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu 
niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej, (RGPiN.0006.47.2023), 

4)   w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej 
umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat, 

5)   w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie 
powierzenia Gminie Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania 
drogą powiatową nr 1926C Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad 
wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi 
ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota zawartego pomiędzy Gminą Białe Błota a 
Powiatem Bydgoskim, 

6)   w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Białe Błota w latach 2024-2028    

7)   uchylająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Zielonka Północ” w miejscowości Zielonka, 

8)   w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe 
Błota, 

9)   w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla 
„Murowaniec”, 

10)  w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w 
rejonie ulic Drzewnej, Cedrowej i Sosnowej w miejscowości Białe Błota, gmina 
Białe Błota, 

11)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania    
przestrzennego części obrębów Ciele, Prądki i Zielonka, gmina Białe Błota, 
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12)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic Jodłowej i Rzepakowej w miejscowości Zielonka, 
gmina Białe Błota, 

13) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic Łabędziej, Kresowej i Nurzyka w miejscowości 
Murowaniec, gmina Białe Błota, 

14) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
15)  w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.22.2023 na działalność Wójta Gminy 

Białe Błota, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, Kierownika Centrum 
Obsługi Edukacji i Sportu w Białych Błotach w sprawie wybudowania nielegalnego 
parkingu na terenie szkolnego boiska sportowego, 

16)  w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.23.2023 na działalność Wójta Gminy 
Białe Błota w sprawie opieszałości dot. zaprowadzenia porządku w budynkach 
socjalnych na terenie Murowańca, 

17)  w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.24.2023 Gminnego Centrum 
Kultury w Białych Błotach dot. zwiększenia dotacji podmiotowej z budżetu gminy 
Białe Błota w roku 2023, 

18)  w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.25.2023 dotyczącego zabudowy 
śmietników przy domach socjalnych zlokalizowanych przy ul. Łochowskiej 1 w 
Murowańcu, 

19) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.27.2023 na działalność Wójta Gminy 
Białe Błota w sprawie niewywiązywania się z obietnicy budowy II etapu ul. 
Myśliwskiej w Cielu w IV kwartale 2023r , 

20) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.29.2023 Stowarzyszenia Inicjatyw 
Lokalnych PARASOLKA w sprawie wyznaczenia przez Radę Gminy Białe Błota 
stałej godziny podczas sesji zwyczajnych Rady Gminy Białe Błota dla przewidzianej 
w Statucie Gminy Białe Błota części porządku obrad sesji, zatytułowanej „Wolne 
wnioski”, 

21) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.30.2023 w sprawie pokrycia 
kosztów i włączenia w proces dezynsekcji mieszkańców pobliskich domków 
jednorodzinnych sąsiadujących z osiedlem socjalnym w Murowańcu , 

22) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.31.2023 w sprawie usunięcia 
parkującej przyczepy- sceny należącej do Gminnego Centrum Kultury w Białych 
Błotach z parkingu przy Szkole Podstawowej w Białych Błotach , 

23) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.8.2023 w sprawie zbadania natężenia 
ruchu na ulicy Orzechowej z kierunków od drogi serwisowej, czyli ul. Zielonej oraz 
ul. Biznesowej, celem podjęcia właściwej decyzji związanej z rozpoczęciem 
pierwszego etapu budowy drogi ul. Orzechowej , 

24)  zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady 
Gminy Białe Błota, 

9.    Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 
10.  Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 
11.  Zakończenie obrad LXXXIII Sesji VIII Kadencji. 
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Ad.1. Otwarcie LXXXI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 
quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz  otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych 
oraz odczytał informacje w zakresie danych osobowych. Sprawdzono quorum. 
 
Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Na sekretarza zaproponowano kandydaturę radnego Jacka Krzyżanowskiego. 
Przewodniczący zarządził głosowanie w tej sprawie. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Jacka Krzyżanowskiego .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Krzyżanowski 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Łukasz Wyszomirski 
 
Na sekretarza obrad wybrano radnego Jacka Krzyżanowskiego. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXI sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad LXXXI sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Łukasz Wyszomirski 
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Protokół został przyjęty. 
 
Ad.4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wniosła o 
wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: 1) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 
BRG.1510.22.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota, Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Białych Błotach, Kierownika Centrum Obsługi Edukacji i Sportu w Białych Błotach w sprawie 
wybudowania nielegalnego parkingu na terenie szkolnego boiska sportowego, 2) w sprawie 
rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.23.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 
opieszałości dot. zaprowadzenia porządku w budynkach socjalnych na terenie Murowańca, 3) 
w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.24.2023 Gminnego Centrum Kultury w Białych 
Błotach dot. zwiększenia dotacji podmiotowej z budżetu gminy Białe Błota w roku 2023, 4) w 
sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.25.2023 dotyczącego zabudowy śmietników przy 
domach socjalnych zlokalizowanych przy ul. Łochowskiej 1 w Murowańcu, 5) w sprawie 
rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.27.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 
niewywiązywania się z obietnicy budowy II etapu ul. Myśliwskiej w Cielu w IV kwartale 2023r, 
6) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.29.2023 Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych 
PARASOLKA w sprawie wyznaczenia przez Radę Gminy Białe Błota stałej godziny podczas sesji 
zwyczajnych Rady Gminy Białe Błota dla przewidzianej w Statucie Gminy Białe Błota części 
porządku obrad sesji, zatytułowanej „Wolne wnioski”, 7) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr 
BRG.1510.30.2023 w sprawie pokrycia kosztów i włączenia w proces dezynsekcji mieszkańców 
pobliskich domków jednorodzinnych sąsiadujących z osiedlem socjalnym w Murowańcu, 8) w 
sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.31.2023 w sprawie usunięcia parkującej 
przyczepy- sceny należącej do Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach z parkingu przy 
Szkole Podstawowej w Białych Błotach, 9) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.8.2023 
w sprawie zbadania natężenia ruchu na ulicy Orzechowej z kierunków od drogi serwisowej, 
czyli ul. Zielonej oraz ul. Biznesowej, celem podjęcia właściwej decyzji związanej z 
rozpoczęciem pierwszego etapu budowy drogi ul. Orzechowej.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wniósł jeszcze o dodanie do porządku obrad 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych 
Rady Gminy Białe Błota. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: 1) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 
BRG.1510.22.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota, Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Białych Błotach, Kierownika Centrum Obsługi Edukacji i Sportu w Białych Błotach w sprawie 
wybudowania nielegalnego parkingu na terenie szkolnego boiska sportowego, 2) w sprawie 
rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.23.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 
opieszałości dot. zaprowadzenia porządku w budynkach socjalnych na terenie Murowańca, 
3) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.24.2023 Gminnego Centrum Kultury w 
Białych Błotach dot. zwiększenia dotacji podmiotowej z budżetu gminy Białe Błota w roku 
2023, 4) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.25.2023 dotyczącego zabudowy 
śmietników przy domach socjalnych zlokalizowanych przy ul. Łochowskiej 1 w Murowańcu, 
5) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.27.2023 na działalność Wójta Gminy Białe 
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Błota w sprawie niewywiązywania się z obietnicy budowy II etapu ul. Myśliwskiej w Cielu w 
IV kwartale 2023r, 6) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.29.2023 Stowarzyszenia 
Inicjatyw Lokalnych PARASOLKA w sprawie wyznaczenia przez Radę Gminy Białe Błota stałej 
godziny podczas sesji zwyczajnych Rady Gminy Białe Błota dla przewidzianej w Statucie 
Gminy Białe Błota części porządku obrad sesji, zatytułowanej „Wolne wnioski”, 7) w sprawie 
rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.30.2023 w sprawie pokrycia kosztów i włączenia w 
proces dezynsekcji mieszkańców pobliskich domków jednorodzinnych sąsiadujących z 
osiedlem socjalnym w Murowańcu, 8) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.31.2023 
w sprawie usunięcia parkującej przyczepy- sceny należącej do Gminnego Centrum Kultury w 
Białych Błotach z parkingu przy Szkole Podstawowej w Białych Błotach, 9) w sprawie 
rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.8.2023 w sprawie zbadania natężenia ruchu na ulicy 
Orzechowej z kierunków od drogi serwisowej, czyli ul. Zielonej oraz ul. Biznesowej, celem 
podjęcia właściwej decyzji związanej z rozpoczęciem pierwszego etapu budowy drogi ul. 
Orzechowej. 10) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych 
Rady Gminy Białe Błota .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Łukasz Wyszomirski 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał porządek obrad pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
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Piotr Mądrzyński, Łukasz Wyszomirski 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że jesteśmy krótko po ostatniej 
sesji. Przygotowujemy teraz paczki ze słodyczami dla dzieci na Litwę, które zabierze 
delegacja. Jeśli ktoś chciałby dołożyć się do zbiórki to jest taka możliwość. Przewodniczący 
poinformował także o informacji z Urzędu Skarbowego, w sprawie oświadczeń majątkowych, 
która dostępna jest w Biurze Rady Gminy. (nagranie od 00:15:28 do 00:17:20) 
 
Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 
między sesjami. 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator skierował podziękowania do wszystkich 
pracowników, którzy byli zaangażowani w proces wyborczy. Dodał, że otrzymaliśmy 
dofinansowanie na rozbudowę Szkoły Podstawowej w Przyłękach oraz na budowę i 
rozbudowę oświetlenia na terenie gminy. Otrzymaliśmy również dofinansowanie na budowę 
ul. Orzechowej w Zielonce. Została także podpisana umowa na budowę pierwszego etapu ul. 
Ptasiej w Murowańcu. W ramach prowadzonych inwestycji odbył się odbiór techniczny 
inwestycji – modernizacja głównej przepompowni ścieków i obiektów mechanicznego 
oczyszczania ścieków w Białych Błotach. Rozpoczęliśmy również pierwsze uzgodnienia z 
wykonawcą w ramach inwestycji – budowy farmy fotowoltaicznej na terenie miejscowości 
Ciele. Rozpoczęła się również budowa sieci kanalizacji deszczowej w Białych Błotach. Odbyło 
się także spotkanie w zakresie uzgodnień projektowych dotyczące budowy przedszkola w 
Cielu. (nagranie od 00:17:21 do 00:22:05) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że uczestniczył w zebraniu 
wiejskim w Zielonce. Zadanie budowy ulicy Orzechowej zostało podzielone na 2 etapy, 
wystąpiliśmy o dofinansowanie na 1 etap i otrzymaliśmy na 1 etap. Mieszkańcy pytali dlaczego 
nie wystąpiliśmy o dofinansowanie na całą ulicę? (nagranie od 00:22:50 do 00:23:47) 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że wystąpiliśmy o dofinansowanie w 
ramach konkursu. Wystąpiliśmy o maksymalną kwotę, która w regulaminie konkursu została 
zawarta. (nagranie od 00:23:47 do 00:24:23) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał jeszcze czy ulica Twarda otrzymała 
dofinansowanie? (nagranie od 00:24:23 do 00:24:45) 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że ul. Twarda nie dostała 
dofinansowania, a ul. Słoneczna jest na liście rezerwowej. (nagranie od 00:24:25 do 00:25:40) 
 
Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 
 
Uwag i wniosków sołtysów w sprawie uchwał nie wniesiono. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwał: 
 
1) w sprawie ustanowienia Regulaminu Miasteczka Rowerowego przy Szkole Podstawowej 
w Łochowie  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie ustanowienia Regulaminu Miasteczka Rowerowego przy Szkole Podstawowej w 
Łochowie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Anna Banaszek, Magdalena Sznajder 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
Uchwała została przyjęta.  
 
2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 
dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej (RGPiN. 
0006.43.2023). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej (RGPiN. 0006.43.2023)..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (5) 
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Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
Uchwała została przyjęta.  
 
3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 
dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, 
(RGPiN.0006.47.2023), 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, (RGPiN.0006.47.2023),.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
Uchwała została przyjęta.  
 
4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
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Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
5) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie powierzenia 
Gminie Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 
1926C Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w 
miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota zawartego 
pomiędzy Gminą Białe Błota a Powiatem Bydgoskim 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do Porozumienia w sprawie powierzenia 
Gminie Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1926C 
Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w 
miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota zawartego 
pomiędzy Gminą Białe Błota a Powiatem Bydgoskim,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
6) w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Białe Błota w latach 2024-2028 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała czy może ktoś 
przedstawić projekt tej uchwały? (nagranie od 00:32:13 do 00:32:29) 
 
Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak wyjaśnił, że 
przedstawiamy 5 – letni plan. Wskazujemy to co gmina chce wykonać w tym okresie, czyli 
wybudować budynek wielorodzinny z przeznaczeniem na mieszkania gminne. Także dokonać 
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remontów budynków, części budynków się pozbyć i wyjść ze wspólnot mieszkaniowych w 
których gmina jest udziałowcem. (nagranie od 00:32:32 do 00:33:11) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że mieszkańcy 
Murowańca są bardzo przeciwni, chcieliby spotkanie wiejskie z wójtem i sołtysem, żeby 
konkretnie wytłumaczyć, bo boją się, że będzie taka sama sytuacja jak jest w tej chwili. Są 
bardzo zbulwersowani, przeciwni, że wszystko się daje do Murowańca (nagranie od 00:33:22 
do 00:34:00) 
 
Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak wyjaśnił, że w 2010 roku 
powstał budynek, który znajduje się przy ul. Łochowskiej 1. Następnie w 2011 roku Starosta 
Bydgoski wydał zezwolenie na budowę 2 budynków, z których został wybudowany tylko 1 przy 
ul. Łochowskiej 1a. Także budowa tego budynku to jest kontynuacja tego zadania z 2011 roku. 
(nagranie od 00:34:00 do 00:35:28) 
 
Radny Krzysztof Michalak dodał, że mieszkańcy są bardzo zaniepokojeni tym, że będzie duże 
skupisko w jednym miejscu. Zapytał, czy mieszkańcy otrzymali odpowiedź na petycję? 
(nagranie od 00:35:28 do 00:35:57) 
 
Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, że wyszła 
na ten temat informacja z Urzędu.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że do 
komisji wpłynęła petycja, będzie to rozpatrywane na najbliższym posiedzeniu komisji. Chcemy 
budować coś a nie potrafimy zadbać o coś co już jest. (00:36:04 do 00:36:54) 
 
Radny Sławomir Ossowski zapytał czym będzie skutkowało podjęcie tej uchwały? 
Zaproponował także aby zarząd wszystkich budynków komunalnych przekazać gminie a nie 
tak jak jest teraz, że zarządza tym ZWIUK. (nagranie od 00:36:55 do 00:38:03) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał który to jest budynek przy Centralnej 
25a?  
 
Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, że jest to 
budynek naprzeciwko GCK. Stary budynek z 1932r.  
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator dodał, że ta uchwała to plan, który zakładamy. 
Natomiast realizacja tego planu uzależniona jest również od możliwości chociażby 
ekonomicznych. Przystąpiliśmy do zaprojektowania tego budynku, w okresie gdy były bardzo 
korzystne warunki finansowania tego typu inwestycji w ramach środków dedykowanych przez 
Bank Gospodarstwa Krajowego. Przede wszystkim musimy posiadać lokale zastępcze, żeby 
móc dokonać remontów w tych lokalach gdzie warunki są złe. (nagranie od 00:38:45 do 
00:42:34) 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek powiedziała, że w uchwale mamy zawarty i 
nowy budynek i remonty. Czy można to rozdzielić? Mieszkańcy są przeciwni nowym 
budynkom, ale jesteśmy za remontowaniem. (nagranie od 00:42:37 do 00:43:00) 
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Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak wyjaśnił, że w tej uchwale 
nie ma inwestycji związanej z wybudowaniem tego, jeżeli chodzi o środki finansowe. Są tylko 
środki przewidziane na remonty. 
 
Radny Krzysztof Michalak zgodził się, że te wszystkie budynki powinny być administrowane 
przez jeden podmiot. Te budynki są w fatalnym stanie. W Łochowie przy szosie Nakielskiej 
budynek wygląda strasznie.(nagranie od 00:43:14 do 00:43:37) 
 
Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, ze w 
Łochowie przy szosie Nakielskiej są dwa lokale gminne natomiast pozostałych 5 są prywatnymi 
lokalami. (nagranie od 00:43:37 do 00:43:57) 
 
Radny Krzysztof Michalak powiedział, że spora liczba osób podpisała petycje i dobrze byłoby 
się spotkać chociaż z przedstawicielami. Mieszkańcy wybudowali nowe domy i teraz obok mają 
powstać kolejne domy socjalne. (nagranie od 00:43:57 do 00:44:42) 
 
Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak sprecyzował, że to nie 
powstaną mieszkania socjalne tylko mieszkania komunalne. Natomiast to czy mieszkanie jest 
najmowane czy jest mieszkaniem socjalnym tylko zależy od decyzji. (nagranie od 00:44:42 do 
00:44:53) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odniosła się do 
wypowiedzi wójta, że musimy to budować, bo nie mamy mieszkań, żeby tych mieszkańców 
gdzieś przesiedlić. Kiedy zbywaliśmy mieszkanie w Cielu pytaliśmy czy gmina nie powinna tego 
mieszkania zostawić właśnie na takie cele. Zapytała jeszcze ile czasu mają budynki przy ul. 
Łochowskiej 1a? (nagranie od 00:44:55 do 00:45:45) 
 
Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, że 
budynek o numerze 1 powstał w 2010 roku, a budynek o numerze 1a powstał w 2012 roku.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że na tych 
budynkach powstały jakieś anteny, z których leci ludziom woda na głowę i nic z tym nie jest 
robione. Chcemy budować coś nowego a nie potrafimy zadbać o to co już mamy. Trzeba też 
się liczyć ze zdaniem tych mieszkańców. (nagranie od 00:45:58 do 00:46:26) 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że takie spotkanie z mieszkańcami 
zostanie zorganizowane. Nie ma sprzeczności, żeby rozmawiać z mieszkańcami i przedstawić 
im tę koncepcję związaną z zagospodarowaniem tego terenu. Wszystkie wątpliwości zostaną 
wyjaśnione. Chcielibyśmy unikać takich incydentów, które miały miejsce. Wiemy co było 
przyczyną pojawienia się tego robactwa, pracujemy nad tym. Jest zastępca kierownika GOPS 
Alicja Piskuła może chciałaby się wypowiedzieć jak wygląda sytuacja z mieszkańcem, który jest 
w tej lokalizacji? (nagranie od 00:46:58 do 00:49:02) 
 
Zastępca kierownika GOPS Alicja Piskuła powiedziała, że w tym tygodniu odbyła się rozprawa 
w tej sprawie. Mamy nadzieje, że podczas kolejnego posiedzenia sądu, które zostało 
wyznaczone w grudniu sprawa zostanie po naszej myśli rozpatrzona. Mieszkaniec tego lokalu 
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socjalnego zostanie umieszczony w Domu Pomocy Społecznej. (nagranie od 00:49:12 do 
00:49:56) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że bardzo się 
cieszy, że do takiego spotkania wiejskiego dojdzie, że zostanie to mieszkańcom przedstawione. 
(nagranie od 00:50:10 do 00:50:31) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Białe Błota w latach 2024-2028.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr 
Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Henryk Sykut, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (4) 
Anna Banaszek, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Katarzyna Tomicka 
NIEOBECNI (4) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska 
 
Uchwała została przyjęta. 
7) uchylająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Zielonka Północ” w miejscowości Zielonka  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że było to omawiane na komisji i jest rekomendacja tej uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
uchylająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Zielonka Północ” w miejscowości Zielonka.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
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Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (1) 
Krzysztof Michalak 
NIEOBECNI (4) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
8) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (4) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska 
 
Uchwała została przyjęta.  
 
Radny Krzysztof Michalak zgłosił, że jeszcze nie oddał głosu a jest zaznaczony jego głos jako 
„za”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz ogłosił przerwę do wtorku 7.11.2023r do godz. 
15.00 i prosi o naprawienie systemu.  
 
9) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla 
„Murowaniec” 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wznowił obrady LXXXIII Sesji VIII Kadencji Rady 
Gminy Białe Błota. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska omówiła blok uchwał 
dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. (nagranie od 00:02:57 
do 00:08:06) 
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Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka przeczytała uchwałę w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości. (nagranie od 00:08:20 do 00:17:49) 
 
Ze względu na nieobecność sekretarza poprzedniej części obrad radnego Jacka 
Krzyżanowskiego Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zaproponował kandydaturę 
radnego Sławomira Ruge na sekretarza tej części obrad. Radny wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Sławomira Ruge.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Krzysztof Michalak 
 
Sekretarzem tej części obrad został wybrany radny Sławomir Ruge. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że jest dużo 
głosów mieszkańców niezadowolonych, z tego, że teren lasu przy kanale w Murowańcu 
zostanie zmniejszony. (nagranie od 00:19:27 do 00:20:11) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla 
„Murowaniec”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
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Anna Banaszek, Ilona Nowakowska 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
10) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w 
rejonie ulic Drzewnej, Cedrowej i Sosnowej w miejscowości Białe Błota, gmina Białe Błota 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w rejonie ulic 
Drzewnej, Cedrowej i Sosnowej w miejscowości Białe Błota, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
11) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części obrębów Ciele, Prądki i Zielonka, gmina Białe Błota 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski podkreślił wagę tej uchwały. Uchwała ta zabezpieczy mieszkańców przed 
próbami nietypowej zabudowy czy to przemysłowej czy jakiejś innej uciążliwej. (nagranie od 
00:21:44 do 00:22:23) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części obrębów Ciele, Prądki i Zielonka, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
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Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
12) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic Jodłowej i Rzepakowej w miejscowości Zielonka, gmina Białe 
Błota 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic Jodłowej i Rzepakowej w miejscowości Zielonka, gmina Białe 
Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
13) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic Łabędziej, Kresowej i Nurzyka w miejscowości Murowaniec, 
gmina Białe Błota 
 
Radny Sławomir Ossowski powiedział, że właściciel działki przy kanale postawił maszt, 
mieszkańcy nie są zadowoleni. Mieszkaniec planuje też budowę farmy fotowoltaicznej. 
(nagranie od 00:23:45 do 00:24:58) 
 



18 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska powiedziała, że jeśli chodzi o 
Referat Gospodarki Przestrzennej nie ma żadnego postępowania, postępowanie jest 
prowadzone przez Starostę Bydgoskiego ponieważ działka jest objęta miejscowym planem 
zagospodarowania, jest to teren zieleni niskiej. Starostwo wydaje pozwolenie na budowę w 
tej kwestii. Po podjęciu tej uchwały będzie etap zawiadomień i każdy zainteresowany będzie 
mógł wnosić wnioski i uwagi do tego projektu. (nagranie od 00:24:58 do 00:27:00) 
 
Radny Piotr Mądrzyński dodał, że to nie jest antena sieci komórkowej tylko pomiar wiatru. 
(nagranie od 00:27:25 do 00:27:50) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic Łabędziej, Kresowej i Nurzyka w miejscowości Murowaniec, 
gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
14) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że urząd przygotował podwyżkę 
stawek o 15%. Uznał, że są te stawki za wysokie jak dla naszej gminy. Poprosił urząd o 
przygotowanie drugiej wersji z podwyżką o 10% w trzech grupach tj. od budynków, od 
budynków pod działalnością gospodarczą oraz inne grunty związane z prowadzeniem 
działalności gospodarczej. (nagranie od 00:28:45 do 00:33:07) 
 
Radny Sławomir Ruge przypomniał, że na Komisji Budżetu złożył wniosek o zmianę stawki w 
§1 punkt 1 podpunkt c) grunty pozostałe z 0,59 zł na 0,61 zł i to Komisja Budżetu 
przegłosowała. Pozwoli to w przyszłości uniknąć drastycznych podwyżek. (nagranie od 
00:33:24 do 00:35:58) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że inflacja się zmniejsza. Gdzieś 
musimy ograniczać koszty. (nagranie od 00:36:05 do 00:37:00) 
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Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska nie zgodziła się z tym. Mniejsze stawki 
podatkowe niż wskazał Minister Finansów powodują to, że jest coraz większa dysproporcja 
pomiędzy stawką stosowaną a ustawową. Co roku stosowana jest stawka inflacyjna i w tym 
roku wynosi ona 15%. Skutek obniżenia górnych stawek podatkowych obecnie dla Gminy Białe 
Błota wynosi 4 mln zł ubytku w dochodach. Stosując w 2024r. zwiększenie o 15% stawek 
podatków będzie to skutkowało ubytkiem dochodów w wysokości ok. 5 mln zł, przy 
zastosowaniu stawki 10% będzie ten ubytek wynosił ok. 6 mln. To ma wpływ na subwencje 
ogólną, na subwencję wyrównawczą. Subwencja wyrównawcza obliczana jest na podstawie 
dochodów na 1 mieszkańca. Mieszkaniec ma mniej kosztów, jest bardziej zamożny i w tym 
momencie ta kwota subwencji ogólnej dla Gminy Białe Błota jest rok rocznie mniejsza. Poza 
mieszkańcami mamy jeszcze działalność gospodarczą, która ma ogromne znaczenie jako 
wpływ do dochodów budżetu. (nagranie od 00:37:00 do 00:41:35) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut odniósł się do wypowiedzi Skarbnik Gminy. 
Dodał, że patrzymy też z perspektywy mieszkańców, podatników. (nagranie od 00:41:47 do 
00:43:54) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała, że budżet zabezpiecza wszystkie 
potrzeby mieszkańców dając preferencyjne ulgi, np. transport, dopłaty do ceny wody, dopłaty 
do gospodarki odpadami komunalnymi. To musi być sfinansowane. Rosną też koszty bieżące, 
koszty realizacji inwestycji. (nagranie od 00:43:56 do 00:46:09) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że jego propozycja nie wywraca 
budżetu, dotyczy tylko 3 stawek podatkowych. Zapytał jaki jest wzrost podatków co roku? 
(nagranie od 00:46:10 do 00:47:10) 
 
Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka odpowiedziała, że przy wysokości 
podatków takich jak w 2023r. wpływów powinno być na poziomie ok. 30 260 000 zł. (nagranie 
od 00:49:20 do 00:50:18) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski uważa, że powinniśmy brać pod uwagę wariant inflacyjny. Dodał też, że jeżeli 
chcemy zwiększyć podatki powinniśmy patrzeć na pilnowanie kosztów. Zapytał też z czego 
opłacamy różnice w subwencji oświatowej w stosunku do ponoszonych kosztów? (nagranie 
od 00:51:35 do 00:57:57) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odpowiedziała, że zawsze prezentuje jaki 
procent jest udziału dochodów własnych gminy w kosztach oświaty, bo subwencja oświatowa 
jest największa. Przez ostatnie 5 lat wynosiła 55%, w tym roku i przyszłym może to być jeszcze 
więcej z uwagi na wzrost wynagrodzeń nauczycieli i rosnące koszty. Ok. 50% dopłacane jest z 
dochodów własnych gminy przede wszystkim z podatków i opłat lokalnych. (nagranie od 
00:57:57 do 00:58:31) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski dodał, że takich punktów w budżecie jest więcej. To nie jest tak, że jeżeli gmina 
się rozrasta i przybywa mieszkańców to tylko wpływy z podatków rosną, ale też rosną koszty, 
im więcej uczniów tym więcej gmina dokłada. (nagranie od 00:58:31 do 01:00:58) 



20 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, ze 
mieszkańcy chcą budować ulice i na to są przeznaczane środki, ale powinny te środki iść do 
wszystkich sołectw a nie tylko do kilku. Są sołectwa, w których się nic nie dzieje. Dodatkowo 
mamy jedną z najdroższych kanalizacji w województwie kujawsko-pomorskim, opłata za wodę 
też ma pójść w górę. Będziemy jedną z droższych gmin na terenie kujawsko-pomorskim. Jeżeli 
chcemy podnieść podatki to zrównoważmy rozwój wszystkich sołectw. (nagranie od 01:01:30 
do 01:03:08) 
 
Radny Sławomir Ruge podtrzymuje wniosek, który zgłosił na komisji budżetu. Powiedział też o 
kosztach jakie gmina ponosi. (nagranie od 01:03:15 do 01:06:15) 
 
Radny Piotr Mądrzyński wypowiedział się na temat stawek podatku dla przedsiębiorców. 
Zawnioskował, aby podatek dla działalności gospodarczej był podniesiony o 5%. (nagranie od 
01:06:44 do 01:08:25) 
 
Radny Bronisław Balcerowski powiedział, że wystarczy porównać to z tym, czego mieszkańcy 
oczekują. Dodał, że jeżeli chcemy, aby dalej gmina się rozwijała to są potrzebne pieniądze i 
musimy się trzymać tych wskaźników podanych przez urząd. (nagranie od 01:08:47 do 
01:11:47) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski dodał, że przedsiębiorcy też podnoszą ceny swoich produktów czy usług. Jeśli 
podjęlibyśmy uchwałę obniżającą propozycję urzędu to możemy się spodziewać, że nie 
będziemy mieli z czego budować. (nagranie od 01:11:52 do 01:13:30) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał wniosek radnego Sławomira Ruge o 
zmianę stawki: grunty pozostałe z kwoty 0,59 zł za m2 do kwoty 0,61 zł za m2 w uchwale w 
sprawie określenia wysokości stawek od nieruchomości - §1 punkt 1c. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek radnego Sławomira Ruge.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (3) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Henryk Sykut 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 
NIEOBECNI (4) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 
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Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał wniosek radnego Henryka Sykuta pod 
głosowanie. Stawka podatku od gruntu zamiast 1,27 zł byłaby 1,21 zł. Przy budynkach 
mieszkalnych było 1,07 zł będzie 1,02 zł. Przy budynkach od działalności gospodarczej 
propozycja urzędu to 29,67 zł po skorygowaniu do podwyżki 10% byłoby 28,38 zł. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek radnego Henryka Sykuta.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 
PRZECIW (10) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (4) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra 
Mądrzyńskiego w sprawie określenia podatku od działalności gospodarczej oraz budynków 
mieszkalnych od kwoty 28,78 wzrost o 5% tj. 27,09 zł za m2 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek radnego Piotra Mądrzyńskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut 
PRZECIW (11) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, 
Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena 
Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Leszek Niewiarowski, Katarzyna Tomicka 
NIEOBECNI (4) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 
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Wniosek nie został przyjęty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (4) 
Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Anna Banaszek, Katarzyna Tomicka 
NIEOBECNI (4) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
15) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.22.2023 na działalność Wójta Gminy Białe 
Błota, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, Kierownika Centrum Obsługi 
Edukacji i Sportu w Białych Błotach w sprawie wybudowania nielegalnego parkingu na 
terenie szkolnego boiska sportowego 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski zapytał czy można tam parkować czy nie? 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła skargę 
oraz całą sytuację. Dodała, że komisja uznała skargę za niezasadną. (nagranie od 01:23:12 do 
01:25:00) 
 
Mieszkaniec wypowiedział się na temat jego skargi o parkingu przed szkołą. Mieszkaniec 
twierdził, że nielegalny parking jest, nielegalne ogrodzenie jest, dokumenty są fałszowane, 
zniszczone zostało boisko sportowe. (nagranie od 01:25:25 do 01:32:06) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przypomniała, że w 
skardze było 5 zarzutów. Po przeanalizowaniu sytuacji i dokumentacji dostarczonej przez 
Kierownika Centrum Obsługi Edukacji i Sportu Patrycjusza Migawę i Dyrektor Szkoły 
Podstawowej Danutę Ferenstain komisja nie zgodziła się z żadnym z tych zarzutów dlatego 
uznała skargę za niezasadną. (nagranie od 01:32:08 do 01:33:30) 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.22.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota, 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, Kierownika Centrum Obsługi Edukacji i 
Sportu w Białych Błotach w sprawie wybudowania nielegalnego parkingu na terenie 
szkolnego boiska sportowego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, 
Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (4) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
16) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.23.2023 na działalność Wójta Gminy Białe 
Błota w sprawie opieszałości dot. zaprowadzenia porządku w budynkach socjalnych na 
terenie Murowańca 
 
Sekretarz Gminy Ewa Galicka zwróciła uwagę że skarga ta uznana za zasadną jest skierowana 
przeciwko wójtowi. W 2015 roku został podpisany akt powierzenia między ówczesnym 
wójtem a ZWIUK, na podstawie którego gmina przekazała zadania własne do zarządzania 
nieruchomościami do ZWIUK. Dodała, że skarga jest niewłaściwie skierowana. (nagranie od 
01:34:48 do 01:37:30) 
 
Mecenas Maciej Dalka dodał, że uchwały zostały zaakceptowane przez kancelarię pod 
względem formalno-prawnym, co nie oznacza, że kancelaria rozpatrywała i wyrażała swoje 
stanowisko pod względem merytorycznym. (nagranie od 01:37:41 do 01:38:27) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że 
gospodarzem naszej gminy jest wójt. Dzięki pracy radnych na tym terenie zaczęto dbać o 
porządek. Mieszkańcy wielokrotnie do wójta pisali i gdyby nie interwencja sołtysa to pewnie 
do dnia dzisiejszego nic by się z tym nie działo. Wójt odpowiada za gminę dlatego komisja 
uznała skargę za zasadną. (nagranie od 01:38:30 do 01:40:59) 
 
Sekretarz Gminy Ewa Galicka powiedziała, że wójt odpowiada za wszystkie zadania własne, 
które są realizowane w gminie. Co nie oznacza, że bezpośrednio nadzoruje te zadania, nimi 
kieruje. Tymi lokalami zarządza ZWIUK, wójt może wspomagać. (nagranie od 01:41:03 do 
01:42:08) 
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Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak powiedział, że przez 
ostatnie 2 lata 5-cio krotnie wywożone były śmieci. W kwietniu dokonywaliśmy pierwszej 
dezynsekcji w tych pomieszczeniach. Radni pojawili się dopiero w sierpniu. (nagranie od 
01:43:03 do 01:44:02) 
 
Mieszkaniec wypowiedział się w sprawie skargi. Powiedział o zaprowadzeniu porządku na tym 
terenie. Skoro są to zaniedbania od 20 lat, to za czasów kadencji wójta niewiele się zmieniło. 
Wypowiedział się też o mieszkaniach socjalnych i ich mieszkańcach. (nagranie od 01:44:07 do 
01:54:36) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że jeżeli chodzi 
o skargę na opieszałość dotyczącą zaprowadzenia porządku to odpowiedzialnym za to, aby 
wyłapać psy, które stwarzały zagrożenie był Referat Ochrony Środowiska i Kierownik Daniel 
Kończak pomógł doprowadzić do tego, że te psy były zabrane do schroniska. Nie można 
mówić, że sprawa nie dotyczy wójta. (nagranie od 01:55:08 do 01:55:45) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że jeżeli zarządcą jest ZWIUK to zabrakło nadzoru wójta nad 
działaniami ZWIUK. Czy gmina poniosła koszty, które powinien ponieść ZWIUK, wyręczając 
ZWIUK ze swoich obowiązków? (nagranie od 01:55:48 do 01:56:51) 
 
Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak powiedział, że ZWIUK 
pobiera pieniądze od najemców i przekazuje je do gminy. Gmina finansuje wszystkie rzeczy, 
które są wykonywane. (nagranie od 01:56:58 do 01:57:48) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.23.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota 
w sprawie opieszałości dot. zaprowadzenia porządku w budynkach socjalnych na terenie 
Murowańca.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Piotr 
Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Bronisław Balcerowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir 
Ossowski, Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
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17) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.24.2023 Gminnego Centrum Kultury w 
Białych Błotach dot. zwiększenia dotacji podmiotowej z budżetu gminy Białe Błota w roku 
2023 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.24.2023 Gminnego Centrum Kultury w Białych 
Błotach dot. zwiększenia dotacji podmiotowej z budżetu gminy Białe Błota w roku 2023.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (8) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta.  
 
18) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.25.2023 dotyczącego zabudowy 
śmietników przy domach socjalnych zlokalizowanych przy ul. Łochowskiej 1 w Murowańcu 
 
Radny Sławomir Ossowski powiedział, że przy ostatniej zmianie budżetu przegłosowane 
zostały na to środki. 
 
Sekretarz Gminy Ewa Galicka dodała, że to zadanie jest już w trakcie realizacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że zanim 
to głosowaliśmy to do komisji wpłynął wniosek i komisja musiała go rozpatrzyć. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.25.2023 dotyczącego zabudowy śmietników 
przy domach socjalnych zlokalizowanych przy ul. Łochowskiej 1 w Murowańcu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (15) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (1) 
Karolina Lachowicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bronisław Balcerowski, Sławomir Ruge 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
19) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.27.2023 na działalność Wójta Gminy Białe 
Błota w sprawie niewywiązywania się z obietnicy budowy II etapu ul. Myśliwskiej w Cielu 
w IV kwartale 2023r 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał na jakim etapie jest prowadzenie tego 
zadania? Mamy środki zabezpieczone, jak nie wykorzystamy ich w tym roku, jak mamy potem 
oceniać wykonanie budżetu? Wypowiedział się też o ilości postępowań. (nagranie od 02:02:16 
do 02:04:18) 
 
Sekretarz Gminy Ewa Galicka powiedziała, że wójt informował, że planowane jest wszczęcie 
postępowania w listopadzie. Wypowiedziała się też o ilości zamówień i zadań. (nagranie od 
02:04:20 do 02:05:30) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że epopeja ul. Myśliwskiej trwa już bardzo długo. Wyraził swoje 
zdanie o postępowaniach i dofinansowaniach. Były przeznaczone środki na chodnik przy ul. 
Myśliwskiej wójt się sprzeciwił budowie. Jesteśmy radnymi, którzy powinni doradzać, a 
musimy się kłócić kiedy inwestycje mają być robione. (nagranie od 02:05:35 do 02:08:03) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że z uwagi 
na miejsce zamieszkania wyłączyła się z procedowania tej skargi. Dodała, że cały czas czekają 
na harmonogram budowania ulic. Wypowiedziała się też o tym, że nie są w pierwszej 
kolejności robione ulice główne. (nagranie od 02:08:06 do 02:10:05) 
 
Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że na kolejnej sesji pewnie będzie czyszczenie budżetu i 
przerzucanie zadań na przyszły rok. (nagranie od 02:10:08 do 02:10:24) 
 
Sekretarz Gminy Ewa Galicka odniosła się do wypowiedzi, że radni zabezpieczyli środki na 
chodnik. Te środki nie mogły być wykorzystane, ponieważ dotyczyły ulicy białobłockiej, której 
dopiero w przyszłym tygodniu będzie odbiór. Jest plan zamówień publicznych sporządzany na 
początku roku, w tym planie należy ujmować inwestycje tak, aby móc je realnie zrealizować. 
Wyjaśnialiśmy, że nie mogło być wcześniej postępowanie na drugi etap budowy ul. Myśliwskiej 
z uwagi na trwającą realizację pierwszego etapu. (nagranie od 02:10:28 do 02:12:40) 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że jest to 
dla radnych nauczka, że nie powinniśmy budować żadnych ulic na etapy, bo potem tak to 
wygląda. (nagranie od 02:12:40 do 02:13:07) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.27.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota 
w sprawie niewywiązywania się z obietnicy budowy II etapu ul. Myśliwskiej w Cielu w IV 
kwartale 2023r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Karolina 
Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (4) 
Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bronisław Balcerowski, Sławomir Ruge 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
20) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.29.2023 Stowarzyszenia Inicjatyw 
Lokalnych PARASOLKA w sprawie wyznaczenia przez Radę Gminy Białe Błota stałej godziny 
podczas sesji zwyczajnych Rady Gminy Białe Błota dla przewidzianej w Statucie Gminy 
Białe Błota części porządku obrad sesji, zatytułowanej „Wolne wnioski” 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że jest to 
trudny do rozpatrzenia wniosek. Komisja zaakceptowała ten wniosek tylko ze względu na to, 
że widzimy jak to wygląda. Mieszkańcy przychodzą na sesje chcą się wypowiedzieć, często 
zdarza się, że nikogo z urzędu już nie ma, zostaje już tylko kilku radnych. (nagranie od 02:15:10 
do 02:16:56) 
 
Radny Sławomir Ossowski zapytał czy to w ogóle jest możliwe żeby była stała godzina wolnych 
wniosków? 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że od dawna były takie sygnały. Uważa, że mieszkańcy powinni 
zabierać głos w pierwszej części sesji. Mieszkańcy przychodzą w sprawie konkretnych 
problemów, jeżeli zajmują głos na końcu to już uchwały są przegłosowane. Zaproponował, 
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żeby wolne wnioski były przeniesione po punkcie „uwagi i wnioski sołtysów w sprawie 
uchwał”. (nagranie od 02:17:30 do 02:20:00) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, żeby 
Przewodniczący Rady Gminy nie odebrał tego jako wchodzenie w jego kompetencje, ale prosi 
wziąć pod uwagę, że wójt nie zawsze uczestniczy w zebraniach wiejskich, dzisiaj go nie ma, nie 
ma go na komisjach. (nagranie od 02:20:02 do 02:20:40) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał po co w ogóle jest sesja? Radni są po to, 
żeby uchwalać uchwały. Jeżeli wstawimy ten punkt przed uchwałami, to może być tak, że nie 
zdążymy uchwalić uchwał. (nagranie od 02:20:49 do 02:21:40) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski dodał, że uchwały i tak przegłosujemy, a ci radni, którzy chcą uczestniczyć w całej 
sesji i tak zostaną. (nagranie od 02:22:17 do 02:22:59) 
 
Sekretarz Gminy Ewa Galicka powiedziała, że wójt spotyka się z mieszkańcami 2 razy w 
tygodniu we wtorki i czwartki. Wójt nie jest gospodarzem sesji, sesja jest radnych. Zwróciła 
uwagę, że w treści uchwały §2 wykonanie uchwały powierza się wójtowi jest zapisem 
martwym, ponieważ wójt nie ma możliwości zmienić porządku obrad. Wielokrotnie prosiła, 
żeby rozważyć możliwość wcześniejszego zwoływania sesji. (nagranie od 02:23:15 do 
02:25:44) 
 
Mieszkanka powiedziała, że intencją wniosku nie było spotykanie się z wójtem. Powiedziała, 
że jest to tylko sprawa techniczna, równie dobrze tak jak teraz są uchwały mogłyby być wolne 
wnioski. Chodzi tylko o to, żeby mieszkańcy mogli zaplanować swój czas. Również uważa, że w 
pierwszej kolejności powinny być podejmowane uchwały a dopiero potem wolne wnioski.  
(nagranie od 02:25:55 do 02:28:51) 
 
Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że od tej kadencji mamy Komisje Skarg, Wniosków i 
Petycji i tam również jest miejsce dla mieszkańców na wnioski i petycje. Powiedziała, że 
wcześniej już był apel do Przewodniczącego, aby sesje przebiegały sprawnie i wypowiedzi 
radnych były zwięzłe.  (nagranie od 02:28:55 do 02:31:04) 
 
Mieszkanka odniosła się do wypowiedzi radnej Marii Wolsztyńskiej. Dodała, że w statucie nie 
jest zapisane którym punktem mają być wolne wnioski. (nagranie od 02:31:05 do 02:31:50) 
 
Radna Maria Wolsztyńska odpowiedziała, że to nie ona wykreślała wolne wnioski w 2015r.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odniosła się do 
wypowiedzi Sekretarz, że poświęca swój czas. Dodała, że dostaje za to wynagrodzenia. 
Powiedziała także że radna Maria Wolsztyńska wskazała Komisje Skarg, Wniosków i Petycji 
jako miejsce gdzie mieszkańcy mogą się wypowiedzieć. Na 86 Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wójt był obecny może na 2 komisjach. Radni również nie przychodzą na te komisje, 
żeby wysłuchać swoich mieszkańców. (nagranie od 02:32:37 do 02:33:40) 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut wypowiedział się, że można ustalić określony 
czas na wypowiedź, ale to też nie jest najlepsze rozwiązanie. Zaproponował aby punkt wolne 
wnioski mieszkańców był przed wnioskami radnych. (nagranie od 02:33:45 do 02:36:11) 
 
Sekretarz Gminy Ewa Galicka odniosła się do wypowiedzi radnej Magdaleny Sznajder, 
powiedziała, że jej czas pracy już się dawno skończył, jest pracownikiem Urzędu Gminy i 
podlega takim samym przepisom jak każdy inny pracownik. (nagranie od 02:36:14 do 
02:36:54) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zgłosiła autopoprawkę 
w § 2 wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał autopoprawkę pod głosowanie. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Atopoprawka zgłoszona przez radną Magdalenę Sznajder dot par 2 w brzmieniu: wykonanie 
uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 
Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
 
Autopoprawka została przyjęta. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.29.2023 Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych 
PARASOLKA w sprawie wyznaczenia przez Radę Gminy Białe Błota stałej godziny podczas 
sesji zwyczajnych Rady Gminy Białe Błota dla przewidzianej w Statucie Gminy Białe Błota 
części porządku obrad sesji, zatytułowanej „Wolne wnioski”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Bronisław Balcerowski, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 
Nowakowska, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
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PRZECIW (10) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Maria 
Wolsztyńska 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
 
Uchwała nie została przyjęta. 
 
21) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.30.2023 w sprawie pokrycia kosztów i 
włączenia w proces dezynsekcji mieszkańców pobliskich domków jednorodzinnych 
sąsiadujących z osiedlem socjalnym w Murowańcu 
 
Mecenas Maciej Dalka odczytał stanowisko kancelarii w sprawie tego wniosku. (nagranie od 
02:40:50 do 02:43:25) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski dodał, że wspomniane były przepisy o deratyzacji a nie o dezynsekcji.  
 
Mecenas Maciej Dalka powiedział, że w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku jest tylko 
mowa o deratyzacji, nie ma dezynsekcji. Gmina odpowiada za lokale, których jest 
właścicielem. W prywatnych nieruchomościach gmina nie może takich czynności 
podejmować. (nagranie od 02:43:50 do 02:44:25) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że należy domniemywać, że poprzez majątek gminy doszło do szkód 
na majątku prywatnym. (nagranie od 02:44:25 do 02:44:48) 
 
Mecenas Maciej Dalka powiedział, że jeżeli to byłoby potwierdzone, że zaistniała szkoda, która 
jest w związku przyczynowym z działalnością gminy to gmina ponosi odpowiedzialność cywilną 
na zasadach ogólnych. (nagranie od 02:44:48 do 02:46:03) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że szukamy rozwiązania, które tym mieszkańcom zrekompensuje 
koszty. (nagranie od 02:46:03 do 02:47:13) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że wie o 
tym że jest to trudny wniosek. Zapytała w jaki sposób mieszkańcy mają się bronić  przed takim 
sąsiedztwem? Do tego właśnie doprowadziły zaniedbania wójta. Szkoda, że nie było nikogo z 
urzędu na komisji, żeby z tymi ludźmi porozmawiać. (nagranie od 02:48:42 do 02:49:54) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.30.2023 w sprawie pokrycia kosztów i 
włączenia w proces dezynsekcji mieszkańców pobliskich domków jednorodzinnych 
sąsiadujących z osiedlem socjalnym w Murowańcu.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, 
Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 
Wyszomirski 
PRZECIW (3) 
Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ruge 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Bronisław Balcerowski, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
BRAK GŁOSU (1) 
Magdalena Burdanowska 
NIEOBECNI (3) 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta.  
 
22) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.31.2023 w sprawie usunięcia parkującej 
przyczepy- sceny należącej do Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach z parkingu 
przy Szkole Podstawowej w Białych Błotach 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.31.2023 w sprawie usunięcia parkującej 
przyczepy- sceny należącej do Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach z parkingu przy 
Szkole Podstawowej w Białych Błotach.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (1) 
Sławomir Ossowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Kamilla Grzelak 
NIEOBECNI (4) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak 
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Uchwała została przyjęta. 
 
23) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.8.2023 w sprawie zbadania natężenia 
ruchu na ulicy Orzechowej z kierunków od drogi serwisowej, czyli ul. Zielonej oraz ul. 
Biznesowej, celem podjęcia właściwej decyzji związanej z rozpoczęciem pierwszego etapu 
budowy drogi ul. Orzechowej 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że epopeja budowy tej ulicy trwa bardzo długo. Wielkie było 
zaskoczenie, gdy wójt podjął decyzje, że ul. Orzechowa będzie budowana od tyłu. Dodał, też 
że jest zaniepokojony, że ta ulica może być budowana w etapach. Wójt zwrócił się o 
dofinansowanie na połowę inwestycji. Mieszkańcy złożyli petycję, żeby sprawdzić którędy 
natężenie ruchu jest większe. Jest bardzo dużo wątpliwości dlaczego od strony nowego osiedla 
deweloperskiego będzie budowa. (nagranie od 02:53:45 do 02:56:46) 
 
Zastępca Wójta Paweł Zuehlke powiedział, że taką uchwałę podjęto na jednym z ostatnich 
zebrań wiejskich, że budujemy od tej strony. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski powiedział, że 7 grudnia było zebranie wiejskie i tego samego dnia była 
najprawdopodobniej sesja. Na zebraniu wiejskim były 3 osoby, to jest skandal, żeby tak ważną 
sprawę w ten sposób robić.  (nagranie od 02: 57:22 do 02:57:56) 
 
Pracownik Referatu Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy Wojciech Jarosiński 
powiedział, że przy ubieganiu się o dofinansowanie była propozycja ul. Orzechowej. Wyjaśnił 
zasady konkursu. (nagranie od 02:58:04 do 03:01:17) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski zapytał co to jest etap 2? Zadanie brzmi budowa ulicy Orzechowej, raczej nie 
będziemy wchodzili w etapowanie, bo to się nie sprawdza. (nagranie od 03:01:17 do 03:01:45) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał, czy mógłby otrzymać wniosek jaki 
urząd złożył na dofinansowanie tej ulicy Orzechowej i wyjaśnienie zasad konkursu, dlaczego 
mogliśmy składać dofinansowanie tylko na część zadania? (nagranie od 03:01:53 do 03:02:54) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała jak to 
etapowanie będzie wyglądało? Czy kończymy jeden etap czekamy 6 miesięcy i zaczynamy 
kolejny? (nagranie od 03:03:09 do 03:03:35) 
 
Pracownik Referatu Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy Wojciech Jarosiński 
powiedział, że jest ta informacja w WPF, będzie to też istotne przy uchwalaniu budżetu. 
(nagranie od 03:03:35 do 03:03:50) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że w 
budżecie nie ma etapowania, jest budowa ul. Orzechowej.  
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.8.2023 w sprawie zbadania natężenia ruchu na 
ulicy Orzechowej z kierunków od drogi serwisowej, czyli ul. Zielonej oraz ul. Biznesowej, 
celem podjęcia właściwej decyzji związanej z rozpoczęciem pierwszego etapu budowy drogi 
ul. Orzechowej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, 
Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
PRZECIW (4) 
Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (5) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 
Krzysztof Michalak 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
24) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy 
Białe Błota 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe 
Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, 
Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (5) 
Anna Banaszek, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak, Katarzyna 
Tomicka 
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Uchwała została przyjęta. 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zgłosił wniosek o doświetlenie przejść dla 
pieszych. (nagranie od 03:06:36 do 03:07:45) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przekazał dalsze prowadzenie sesji 
Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy Henrykowi Sykut. 
 
Sekretarz Ewa Galicka przypomniała, że interpelacje i zapytania należy składać pisemnie, w 
ciągu 14 dni urząd udziela odpowiedzi. (nagranie od 03:08:09 do 03:08:58) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że wójt 
ma obowiązek wyznaczenia osoby, która na sesji zostanie. (nagranie od 03:10:25 do 03:10:49) 
 
Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odpowiedział, że nie ma takiego obowiązku. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wnioskuje o utwardzenie gminnej drogi przy ul. Żaków w 
Białych Błotach.  
Zapytała jeszcze dlaczego nie działa pomiar prędkości w Sołectwie Ciele? Wnioskuje, aby 
zostało to naprawione. Zapytała co się dzieje z projektem oświetlenia od ul. Kościelnej do 
orlika? Zawnioskowała o zamontowanie lustra na zjeździe do Zielonki przy ul. Wspólnej. 
(nagranie od 03:11:01 do 03:14:08) 
 
Radna Maria Wolsztyńska zgłosiła problem z miejscami parkingowymi przy przychodni w 
Białych Błotach. Zgłosiła wniosek o wyznaczenie miejsc parkingowych dla pracowników 
pobliskich firm. Drugi problem jest na parkingu przy kościele od 4 miesięcy jest porzucony 
samochód. Wnioskuje żeby się nim zająć. (nagranie od 03:14:12 do 03:17:53) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski wnioskuje, aby urząd dokonał niezbędnych zmian w organizacji ruchu w rejonie 
przychodni i ulic przyległych, by stworzyć więcej miejsc parkingowych. Druga sprawa to 
sprawa ul. Orzechowej. Zgłosił nie transparentność prowadzenia tej inwestycji. Decyzja o 
budowie ul. Orzechowej od tyłu zapadła na zebraniu wiejskim. Protokół z zebrania wiejskiego 
w Zielonce z dnia 7.12.2022r został dostarczony do urzędu 29.09.2023r. To zebranie powinno 
być uznane za nieważne. Złożył skargę przeciwko takim przeciąganiu spraw związanych z 
protokołami, przeciwko produkowaniu protokołów, które do niczego nie służą. (nagranie od 
03:17:59 do 03:27:00) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  Magdalena Sznajder odczytała pytania 
nieobecnej już radnej Katarzyny Tomickiej. Dlaczego ul. Dębowa stała się ulica zalewową? Do 
czego służą studzienki? Dlaczego nie odprowadzane są nią wody opadowe? Wnioskowała o 
wprowadzenie dodatkowych środków w roku 2024 na przedłużenie linii autobusowej 92 do 
Łochowic i zwiększenie linii 90. (nagranie od 03:27:35 do 03:28:19) 
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Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 
 
Mieszkaniec wypowiedział się w sprawie budowy budynku komunalnego w Murowańcu. 
Zapytał dlaczego sprzedano mieszkanie, skoro są potrzebne nowe mieszkania socjalne? 
Wnioskuje, żeby w tym projekcie o budowie wielorodzinnego budynku komunalnego 
zastanowić się nad sensem tego jak on jest przeprowadzony i zamiast remontować i 
sprzedawać domy socjalne wymyśleć sposób, aby te domy odnawiać i tworzyć miejsca godne 
ludzi a nie tworzyć jednego blokowiska. Proponował budowanie bliźniaków dla 4 rodzin. 
(nagranie od 03:30:09 do 03:39:30) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski wyjaśnił, że Gmina Białe Błota jest zabudowana domami jednorodzinnymi i radni 
byli przeciwni budowaniu bloków. Wójt 2 lata temu zaproponował kilka lokalizacji i tylko jeden 
radny zgodził się, że w Sołectwie Murowaniec taka zabudowa jest możliwa. (nagranie od 
03:39:32 do 03:43:31) 
 
Mieszkaniec powiedział, że zamiast budować blok zainwestować te pieniądze w remont 
domów które już są. (nagranie od 03:43:49 do 03:45:35) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że dziwi 
ją fakt że Sołtys Sołectwa Murowaniec podjął decyzje za wszystkich mieszkańców. Z 
mieszkańcami należy rozmawiać. (nagranie od 03:45:38 do 03:46:55) 
 
Radny Sławomir Ossowski powiedział, że żadnych decyzji za mieszkańców nie podjął. Gdy było 
głosowanie na temat przekazania działki pod budowę nie był obecny. 2 lata temu gdy były 
propozycje wójta z lokalizacjami, wypowiedział się, że lokalizacja w Drzewcach z tych 
podanych wydaje się najlepsza. (nagranie od 03:46:55 do 03:55:48) 
 
Przedsiębiorca zabrał głos w sprawie ścieżki w Cielu, miasteczka rowerowego w Łochowie i ul. 
Zabytkowej. Przedstawił dokumentację i powiedział jak wygląda sytuacja z jego perspektywy. 
(nagranie od 03:58:28 do 04:12:20) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski odniósł się do wypowiedzi przedsiębiorcy. Dodał, że przez wójta zostali 
przekonani, że trzeba zainwestować 200 000 zł, żeby dokonać napraw ścieżki. (nagranie od 
04:12:32 do 04:13:41) 
 
Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann odczytała list mieszkańców Kruszyna 
Krajeńskiego w sprawie petycji dotyczącej poparcia decyzji wójta dotyczącej firmy Maxfly. 
(nagranie od 04:20:34 do 04:28:03) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odniosła się do 
wypowiedzi Sołtys. Wyjaśniła, że komisja nie podjęła decyzji w tej sprawie zostawiła to do 
rozstrzygnięcia wójtowi. (nagranie od 04:28:15 do 04:32:09) 
Mieszkanka zapytała o donosy na wójta , które wpływają do urzędu i na adres zamieszkania 
wójta i o sytuacji sprzed 2 lat. O co chodziło? To zarzut do mieszkańców. Chciałaby dowiedzieć 
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się konkretnie co się zdarzyło i jakie to donosy? Chciałaby otrzymać potwierdzenie nadania 
pisma do starosty w sprawie przeglądu ekologicznego, o którym wójt informował na sesji 
wrześniowej. Zapytała też o kampanie profrekwencyjną. Jaki był koszt tej kampanii? Statyści, 
kamerzyści, montaż tych filmów, ile to kosztowało? Czy ludzie którzy występowali robili to za 
darmo, po pracy, w godzinach pracy? Powiedziała też, że lokal wyborczy w Cielu był bardzo źle 
przygotowany. (nagranie od 04:35:30 do 04:39:41) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że pytania 
mieszkańców przekazała 26.09.2023r i nie otrzymała odpowiedzi na nie. Zapytała dlaczego 
Dyrektor GCK nie chce oddać szkole podstawowej sal w budynku B? Prosi, aby pieniądze z 
dotacji celowej dla GCK, które nie zostały wykorzystane wróciły na konto na ul. Białą. Dlaczego 
Skarbnik w uzasadnieniu uchwały zamiast napisać dotacja celowa napisała dotacja 
podmiotowa? Zgłosiła, że na ul. Strusiej na wysokości posesji 20, studzienka jest za wysoko i 
nie ma możliwości zbierania wody deszczowej. Zgłosiła również że na ul. Szkolnej na odcinku 
od Strusiej do Łochowskiej nie palą się lampy. (nagranie od 04:39:48 do 04:44:33) 
 
Radny Bronisław Balcerowski zgłosił potrzebę doświetlenia przejścia dla pieszych na Szosie 
Bydgoskiej przy skrzyżowaniu z Leśną i Jedlinową. Zgłosił także, że ul. Dębowa jest zalewana i 
prosi o interwencję. Powiedział, że należałoby zgłosić się do Starostwa Powiatowego o 
naprawę studzienki przy skrzyżowaniu Szosy Bydgoskiej z Szosą Nakielską. Zgłosił również, że 
część lamp na ul. Wycieczkowej nie pali się. Prosi o sprawdzenie tego. (nagranie od 04:44:40 
do 04:51:30) 
 
Radny Piotr Mądrzyński prosi o sprawdzenie czasu zapalania się lamp. Lampy zapalają się za 
wcześnie. (nagranie od 04:51:37 do 04:52:49) 
 
Mieszkanka odniosła się do wypowiedzi Sołtys Anetty Steltmann. Powiedziała, że wójt na 
początku sesji dziękował za zaangażowanie w proces wyborczy. Dodała, że walczyła o godne 
warunki pracy przy wyborach. Lokal wyborczy był nieprzygotowany, nikt nie sprawdził czy było 
wywiezione szambo. Zapytała jakie otrzymaliśmy środki z wyłączeniem diet członków komisji 
na organizację tych wyborów? Odniosła się też do protokołu pokontrolnego NIK. Domagała się 
również aby wójt zwrócił pieniądze za studia. Powiedziała również, że została udzielona 
nierzetelna odpowiedź dotycząca dofinansowań. Odniosła się też do działalności GCK. 
(nagranie od 04:53:10 do 05:07:50) 
 
Ad. 11. Zakończenie obrad LXXXIII Sesji VIII Kadencji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zakończył obrady LXXXIII Sesji VIII Kadencji 
Rady Gminy Białe Błota. 
  
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota 
 
 
 

Jacek Grzywacz 
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Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem: 

 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/42416/sesja-rady-w-dniu-31-pazdziernika-2023.htm 

 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/42490/sesja-rady-w-dniu-7-listopada-2023.htm 

 

 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

21.11.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/42416/sesja-rady-w-dniu-31-pazdziernika-2023.htm
https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/42490/sesja-rady-w-dniu-7-listopada-2023.htm

